
PROTOKÓŁ Nr 18 
z posiedzenia doraźnej Komisji Statutowej, 
które odbyło się w dniu 11 lutego 2008 roku 

 
O godzinie 1430 posiedzenie Komisji otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Jan Orłowski. Po stwierdzeniu quorum (lista obecności stanowi załącznik  
nr 1 do protokołu) odczytał proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Praca Komisji nad proponowanymi zmianami do Statutu Miasta Marki. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Przyjęcie wniosków do sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Nie zostały zgłoszone żadne wnioski. 
 
Doraźna Komisja Statutowa, w drodze głosowania, jednogłośnie przyjęła zaproponowany 
porządek obrad (w głosowaniu brało udział 4. radnych). 
 
 
Pkt 4. Praca Komisji nad proponowanymi zmianami do Statutu Miasta Marki. 
 
Projekt statutu stanowi załącznik nr 4 do Protokołu nr 17 z posiedzenia doraźnej Komisji 
Statutowej w dniu 6 lutego 2008 roku. 
 
Przewodniczący Jan Orłowski przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu Komisja 
postanowiła odroczyć rozpatrywanie § 18 projektu statutu, z uwagi na różnicę zdań, co do 
brzmienia ww. paragrafu między radnymi: Filipem Rżewskim i Ryszardem Korotko . 
 
Radny Filip Rżewski podtrzymał swoją propozycję, aby zdanie pierwsze ww. paragrafu 
otrzymało brzmienie: „Przed każdą sesją Przewodniczący Rady po zasięgnięciu opinii 
Wiceprzewodniczącego Rady, ustala listę osób zaproszonych na sesję.”, ponadto zdaniem 
radnego w całej treści projektu statutu zapisy „w porozumieniu z Wiceprzewodniczącym” 
powinny zostać zastąpione przez „po zasięgnięciu opinii Wiceprzewodniczącego”. 
 
Radny Ryszard Korotko stwierdził, że zapis w projekcie statutu „w porozumieniu  
z Wiceprzewodniczącym” jest jego zdaniem prawidłowy i wpłynie na wzmocnienie roli 
zarówno wiceprzewodniczącego rady, jak i poszczególnych komisji. 
 
Przewodniczący Jan Orłowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia propozycji, 
zgłoszonej przez radnego Filipa Rżewskiego. 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem propozycji – 1 
przeciwko – 0 
wstrzymało się – 3 
 



Doraźna Komisja Statutowa przyjęła propozycję  radnego Filipa Rżewskiego, postanawiając 
zastąpić zapis „w porozumieniu z Wiceprzewodniczącym” na „po zasięgnięciu opinii 
Wiceprzewodniczącego”, zarówno w § 18, jak i w całej treści projektu statutu. 
 
Przewodniczący Jan Orłowski przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu Komisja 
postanowiła odroczyć również rozpatrywanie § 33 projektu statutu. 
 
Po krótkiej dyskusji Komisja przyjęła propozycję radnego Filipa Rżewskiego, aby w § 33 ust. 
1 wykreślić słowo „chwili”. 
 
Radny Ryszard Korotko poinformował, że zgodnie z wcześniejszym zobowiązaniem, 
przygotował projekt regulaminu Komisji Rewizyjnej, ale ze względów technicznych nie mógł 
go przesłać drogą elektroniczną członkom doraźnej Komisji Statutowej. 
 
Komisja ustaliła, że rozpatrzy ww. projekt na następnym posiedzeniu. 
 
Radny Filip Rżewski wyjaśnił, że zobowiązał się do opracowania brzmienia § 68 projektu, 
dotyczącego zadań Burmistrza, ale po analizie zapisów ustawy o samorządzie gminnym w 
tym zakresie, postanowił złożyć wniosek o wykreślenie tego paragrafu, lub zastąpienie go art. 
30 ustawy. 
 
Przewodniczący Jan Orłowski zarządził głosowanie w sprawie wniosku o wykreślenie § 68 z 
projektu statutu. 
 
Głosowanie: 
za wykreśleniem § 68 – 1 
przeciwko – 2 
wstrzymało się – 0 
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Radny Ryszard Korotko zgłosił wniosek o wpisanie w miejsce § 68 projektu - art. 30 ustawy 
o samorządzie gminnym. 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem wniosku – 3 
przeciwko – 0 
wstrzymało się – 1 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Następnie Komisja przeanalizowała propozycje radnego Filipa Rżewskiego, dotyczące 
Rozdziału 9. Głosowania (załącznik nr 2 do protokołu). 
 
W wyniku przeprowadzonej z udziałem wszystkich obecnych dyskusji, Komisja postanowiła 
przyjąć ww. propozycje z wyjątkiem § 47, którego rozpatrzenie zostało odroczone do 
następnego posiedzenia. 
 
Następnie Przewodniczący Jan Orłowski odczytał treść opublikowanego na portalu 
internetowym www.marki.net.pl „Listu otwartego”, adresowanego do Przewodniczącego 

http://www.marki.net.pl/


doraźnej Komisji Statutowej, o uwzględnienie w projekcie statutu zapisów na temat 
obowiązku przeprowadzania konsultacji społecznych „w sprawach dotyczących ogółu 
mieszkańców” (wydruk „Listu otwartego” stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
 
W wyniku przeprowadzonej dyskusji, członkowie Komisji postanowili odroczyć ww. kwestię 
do następnego posiedzenia. 
 
Pkt 5. Sprawy różne. 
 
Członkowie Komisji przedyskutowali kwestię dalszego trybu pracy nad projektem statutu. 
 
W podsumowaniu Przewodniczący Jan Orłowski stwierdził, że po przyjęciu w drodze 
głosowania, ostatecznej wersji projektu statutu, zostanie on skierowany do Wydziału 
Prawnego urzędu. 
 
Pkt 6. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1400 Przewodniczący Jan Orłowski zamknął posiedzenie doraźnej Komisji 
Statutowej. 
 
 
 
Protokołowała  
Elżbieta Jurczyk       Przewodniczący Komisji 
     
          Jan Orłowski 
 
 
 


